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Utvidelse av parkeringsplass på Båtaleitet 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Heradsstyret gjer rådmannen mynde til å erverve grunn og utvide parkeringsplassen på Båtaleitet 
(gbnr 152/58) i tråd med saksframlegget.

Formannskapet - 028/22

FS - behandling:
AVRØYSTING:
Samrøystes vedteke

FS - vedtak:
Heradsstyret gjer rådmannen mynde til å erverve grunn og utvide parkeringsplassen på Båtaleitet 
(gbnr 152/58) i tråd med saksframlegget.

Heradsstyret - 034/22

HS - behandling:
Framlegg og votering i saka kjem fram av voteringsprotokollen som ligg ved nedst i den komplette 
møteprotokollen.

HS - vedtak:
Heradsstyret gjer rådmannen mynde til å erverve grunn og utvide parkeringsplassen på Båtaleitet 
(gbnr 152/58) i tråd med saksframlegget.

Saksopplysningar:
Saksopplysningar: 
Rådmannen ønskjer politisk godkjenning for å arbeide med å utvide parkeringsplassen på Båtaleitet 
gbnr 152/58. 

Parkeringsplassen er kommunal eigedom, men for å utvide parkeringa må kommunen erverve noko 
areal. Utviding av parkeringsplassen vil gje vel 100 parkeringsplassar og ei ny avkøyrsle frå 
fylkesvegen. For å få god utnytting av arealet skal plassen på sikt asfalterast og merkast opp.



Føresetnad for gjennomføring er godkjent løyve frå vegeigar, løyve til frådeling og godkjent 
byggesøknad med dispensasjon frå LNF-føremål, og eventuelt andre naudsynte løyve. Det ligg føre 
avtale om erverv av opp til 1 daa frå eigedom 152/2-3,10. 

Kostnadar til erverv av grunn, gebyrar og bygge- og anleggskostnadar er rekna på å være om lag 
500.000 kr. Rådmannen rår til at Osterøy kommune skal stå for det administrative knytt til 
grunneigaravtalar og diverse løyve. Me vil søkje å finne løysingar som ikkje kostar for mykje. Det kan 
til dømes være gratis stein til utfylling av areal og dugadsinnsats frå grendarådet. Utvidinga skal 
finansierast med inntektar frå parkeringsavgift som grendarådet administrerar.

Rådmannen vil sørge for ein avtale med Bruvik Grendaråd der ei eventuell forskottering frå 
kommunen vil bli betalt tilbake til kommunen med inntekter frå parkeringsavgifta. 

Bakgrunn
Parkeringsplassen på Båtaleitet er eit populært utgangspunkt for ostringar og tilreisande som ynskjer 
å nytte turmoglegheitane i området. Parkeringa har i dag 50 – 60 parkeringsplassar, og er ofte full på 
fine utfartsdagar. Dette fører til trafikkfarlege situasjonar på grunn av manglande parkeringsplassar, 
og folk parkerer difor langs fylkesvegen. 

Det ligg føre ein avtale om drift av parkeringsplassen med Bruvik Grendaråd. Bruvik Grendaråd står 
for innkrevjing av avgift til parkering. Det er lagt opp til vidareføring av avgift til parkering som 
uavkorta skal gå til drift, asfaltering og eventuelle andre forbetringar av parkeringsplassen på 
Båtaleite. 

Bruvik Grendaråd arbeider no med eit prosjekt for å få lage «skjerpa»trappar opp til Bruviknipa. 
Grunna mykje tråkk er stien mange stader heilt ødelagt og vegetasjonen tolar ikkje belastninga.

Vurdering
Fysisk aktivitet og friluftsliv har stor verdi i dag, og det er stort fokus på folkehelse. På Osterøy er me 
så heldige at me har ein eineståande natur som ikkje berre ostringane sett pris på, men som 
tiltrekker seg besøkande frå heile regionen. Dette tiltaket er og viktig for utviklinga av reiselivet i 
kommunen.

For å sikre eit godt tilbod i tråd med allemannsretten og hindre farlege situasjonar er det viktig at det 
vert betre lagt til rette for parkering på Båtaleitet. Parkeringsplassen er sentral i forhold til enkle og 
meir krevjande turar i fjella rundt. Med dagens situasjon er rådmannen uroa for beredskapen i 
Bruvikdalen. Parkering langs fylkesvegen vil hindre utrykkingskjøretøy å passere. Det skapar og 
trafikkfarlege situasjonar knytt til tryggleik når folk går ut og inn av bilar som står parkert langs 
fylkesvegen.

Det vurderast at ei utviding av parkeringsplassen på Båtaleitet vil gjere tilgang til naturen betre. 
Utvidinga og tilrettelegginga vil betre trafikktryggleiken og hindre trafikale utfordringar. Tiltaket er 
også i tråd med samfunnsplanen si satsing på folkehelse, næringsutvikling og reiseliv. Tiltaket vil vere 
med å gjere Osterøy til ein enda meir attraktiv kommune å vitje. 

Folkehelse
Utviding av parkeringa gir fleire moglegheit til å gå på tur i området og gir auka trafikktryggleik 
Miljø
Økonomi
Prosjektet legg opp til finansiering gjennom inntekter frå parkeringsavgift

Konklusjon



Rådmannen rår til at parkeringsplassen på Båtaleite blir utvida og oppgradert


